
Algemene beschouwing Fractie VVD Begroting 2023
Voorzitter, college  en leden van de gemeenteraad van Beekdaelen.
Vandaag bespreken wij de begroting van onze mooie groene gemeente voor het jaar 2023. Op 
de eerste plaats wil ik namens de VVD-fractie mijn dank en erkentelijkheid uitspreken voor 
de inspanningen die door het college, onze deskundige medewerkers op de afdeling financiën 
en de verantwoordelijke vakambtenaren zijn gedaan om deze begroting tot stand te brengen. 
Ook wil ik mijn complimenten uitspreken voor de digitale variant die aan ons voor de eerste 
keer ter beschikking is gesteld. Een mooie lay-out, een prima vormgeving en prettig leesbaar. 
Er leven her en der nog wel wat wensen maar een prima eerste aanzet voor de komende jaren. 
Dank daarvoor!!!

Voorzitter we kunnen van alles zeggen en vinden van de tijd waarin we leven. Het journaal, 
de overkill aan actualiteitenrubrieken met bekende en minder bekende Nederlanders, de 
kranten en social media vertellen ons elke dag hoe slecht het met ons en ons land gaat. En 
heel eerlijk gezegd, ik kan het woord crisis niet meer horen. U zult in de rest van mijn verhaal 
het woord crisis dan ook niet meer horen. De VVD kiest voor een positief verhaal.

Voor ons ligt een sluitende begroting en een begroting die nog ambitie uitstraalt. Een 
begroting die voorziet in voldoende plannen om onze gemeente mooier, duurzamer, beter en 
veiliger te maken. Een begroting waarin een energiefonds is gecreëerd om inwoners en 
vereniging te helpen als de energierekening niet kan worden betaald. Maar ook een begroting 
waarvoor een nadrukkelijke winstwaarschuwing op zijn plaats is. De begroting is tot en met 
2026 sluitend en dat komt vooral door een extra bijdrage uit in het gemeentefonds in 2026 
maar er zijn een aantal grote te verwachten uitgaven nog niet opgenomen of verwerkt in deze 
begroting. Technisch gezien volkomen juist, want de gemeenteraad heeft hier nog geen 
besluit over genomen maar we weten allemaal dat we iets moeten met de gemeentelijke 
huisvesting, dat renovatie of vernieuwing van een aantal sportaccommodaties er aan zitten te 
komen en dat we de ambitie hebben om de onderwijsvoorzieningen in Puth en Amstenrade te 
vernieuwen. Stuk voor stuk grote uitgaven die nog niet zijn verwerkt. 

Hoe kijkt de VVD dan naar deze begroting? 

Laat ik daar duidelijk over zijn, dat doet de VVD met een positieve blik.

Is de VVD dan geen oppositiepartij? Feitelijk natuurlijk wel maar we hebben het 
coalitieprogramma wel onderschreven en als ik kijk naar de wensen die de VVD heeft 
ingebracht bij de behandeling van de kadernota in juli dan komen die stuk voor stuk terug in 
deze begroting. En dat stemt de VVD vrolijk. 

Het siert het college dat het luistert naar verstandige en goede voorstellen  en deze oppakt 
en ter hand neemt. Waar heb ik het dan over:

- De door VVD en de PVDA gevraagde pinautomaat komt er, het duurt wat langer 
omdat Enexis tijd nodig heeft om de stroomvoorziening in orde te maken maar hij 
komt er wel; Voor de mensen uit Nuth, nog heel even geduld.

- Er komt een uitbreiding van het aantal Boa’s die ook in de avonduren en in de 
weekenden kunnen worden ingezet. Dit zal de overlast en hinder doen afnemen en als 
deze Boa’s samen gaan werken met onze wijkagenten, de jeugd- en jongerenwerkers 



en de dorpscoördinatoren kunnen preventie en repressie samengaan en elkaar 
versterken hetgeen een win/win-situatie oplevert voor de inwoners van Beekdaelen.

- Er komt binnen afzienbare tijd accommodatiebeleid zodat onze verenigingen weten 
waaraan ze toe zijn; Die duidelijkheid is wenselijk en komt er gelukkig.

- Er komt een woonvisie met concrete plannen waarin wordt aangegeven waar en 
wanneer wij de komende jaren gaan bouwen voor onze jeugd en onze andere 
inwoners; Eindelijk gaat de schop in de grond !!

- Er komt een centrumplan voor de kern Schinveld voor het gebied tussen het 
gemeentehuis en de FA-Si-La en een concreet plan van aanpak voor de Beekstraat 
waarbij een mix van maatregelen wordt getroffen om de leefbaarheid en de veiligheid 
te vergroten. Een lang gekoesterde wens van de VVD en een speerpunt in onze 
verkiezingscampagne wordt hiermee ingelost.

Vragen over de begroting? 
Hoewel de begroting leesbaar en duidelijk is hebben we toch een aantal vragen aan het 
college

Ik lees in de begroting dat het college voornemens is innovatieve technische hulpmiddelen te 
gaan inzetten bij het verbeteren van de veiligheid in Beekdaelen. Kunt u aangeven wat u 
hiermee bedoelt? Gaat u camaratoezicht uitvoeren of de BOA’s uitrusten met bodycams? 
Kortom wat mogen wij en de inwoners van Beekdaelen hiervan verwachten? Kunt u dit nader 
toelichten?

Wat betreft de ambities van het college heb ik ook een nadrukkelijke verhelderingsvraag aan 
het college. Op pagina 68 van de begroting onder het kopje prioriteringskader spreekt u in 
bijzonder cryptisch omschreven passages over de balans tussen willen en kunnen en het 
spanningsveld tussen ambities en de beperkte financiële mogelijkheden en de beperkte 
ambtelijke capaciteit. U schrijft dat projecten worden meegenomen in plannen, dat andere 
projecten worden meegenomen in nieuw te ontwikkelen beleid en u concludeert dat hierdoor, 
populair gezegd dat het wel allemaal goed komt. Overigens wat het prioriteringskader betreft? 
Hoe ziet dit er uit, wat is de volgorde van prioritering? Is er een lijstje? Waarom maakt dit 
geen deel uit van de begroting, waarom is of wordt dit niet met de Raad gedeeld. Is 
prioritering à priori ook niet bij uitstek een bevoegdheid van de Raad? Kortom ik verwacht 
een helder en eenduidig antwoord van het college.

Voorzitter, de VVD fractie wil u er toch op wijzen dat u voor wat betreft de huisvesting van 
het ambtelijk apparaat en het bestuur  te ver voor de muziek uitloopt. Als ik tussen de regels 
door lees constateer ik het volgende. U schrijft niet alleen dat u het essentieel vindt dat alles 
onder één dak op één locatie gevestigd wordt. Ook schrijft u dat eind 2022 de gemeenteraad 
een besluit neemt over de locatiekeuze voor de nieuwbouw. Het heeft er dus alle schijn van 
dat de keuze nieuwbouw of verbouw van de 2 huidige locaties voor het college geen  
agendapunt meer is en dat het college dit al heeft bepaald. Heeft u dat ook al in de coalitie 
gedeeld? Want als deze veronderstelling klopt scheelt ons dat een hoop lees- en vergadertijd 
en dan kan dat nog in de decembervergadering als hamerstuk aan de agenda worden 
toegevoegd, ik doe maar een suggestie. 

Dan de woonwijzerwinkel, het zal u niet verbazen dat de VVD-fractie geen voorstander is van 
dit vehikel. In de vorige raadsperiode is de VVD kritisch geweest over de financiële bijdrage 



van de gemeente, het hoge salaris van de directeur en de effectiviteit van deze winkel.  Feit is 
in ieder geval dat de woonwijzerwinkel in 2020 en 201 een verlies heeft gedraaid van meer 
dan €230.000,00 en er desondanks toch de volledige bonus aan de directeur is toegekend 
vanwege de behaalde resultaten. In een heel recent (vorige week verschenen) rapport van het 
Sociaal Cultureel Planbureau schrijft dit bureau dat de gemeente het doenvermogen van de 
burger schromelijk overschat als het gaat om energietransitie en energiebesparing. Veel 
burgers zien volgens het SCP graag dat de overheid, lokaal is dat vaak de gemeente, de 
verantwoordelijkheid op zich neemt om zulke projecten van de grond te krijgen. Inwoners of 
groepen van inwoners hebben daar lang niet altijd de "kennis, deskundigheid, menskracht en 
middelen" voor. Ambtenaren zien desondanks het liefst dat bewoners het voortouw hiertoe 
nemen. In de paragraaf Economie  en Toerisme lezen we dat het College toe wil naar een 
beleid waarin de nadruk ligt op lokaal en duurzaam aanbesteden en inkopen. Een beleid waar 
de VVD-fractie al jaren voor pleit. Met dit vooruitzicht voor ogen is het voor de VVD-fractie 
onbegrijpelijk en onacceptabel dat ditzelfde College kiest voor een bijdrage aan de 
Woonwijzerwinkel van maar liefst € 200.000,00. Laat ik duidelijk zijn, het belang van 
energietransitie en andere energiebesparende middelen is voor de VVD-fractie duidelijk. 
Goede advisering daarbij is gewenst en nodig. Gelukkig is de markt voorzien van 
gecertificeerde maatwerkadviesbureaus die in staat zijn onafhankelijk advies op maat aan te 
bieden aan burgers en ondernemers. Binnen de gemeente Beekdaelen en in de naaste 
omgeving zijn meerdere gecertificeerde maatwerkadviesbureaus gevestigd. Het subsidiëren 
van een Woonwijzerwinkel is dan ook niet nodig. De Woonwijzerwinkel dient zelf de broek 
op te houden, zoals iedere hardwerkende ondernemer dat ook dient te doen. De 
Woonwijzerwinkel met tonnenhoge subsidies in de lucht houden leidt tot een verstoring van 
de markt door oneerlijke concurrentie.  Het heeft dan ook de voorkeur van de VVD dat 
burgers de benodigde hulp en ondersteuning zoeken bij marktpartijen die de verwachtingen 
van onze burgers waar kunnen maken. De gemeente kan deze burgers daarbij financieel 
ondersteunen en om die reden kiest de VVD er voor de € 200.000,00 die het college daarvoor 
over heeft niet aan de woonwijzerwinkel te spenderen maar anders in te zetten, overigens met 
dezelfde doelstellingen, het  helpen en ondersteunen van onze  (groepen van) inwoners bij 
energietransitie en/of energiebesparing. Vandaar het amendement dat u bij de stukken 
aantreft.

Wensen, zorgpunten en moties van de VVD-fractie
Voorzitter, heeft de VVD-fractie nog wensen of zorgpunten die bijzondere aandacht 
verdienen van het college, jazeker zijn die er. In willekeurige volgorde maar allen even 
belangrijk.

De VVD maakt zich zorgen over een landelijke pilot die momenteel wordt uitgevoerd in grote 
delen van ons land. Gemeenten en instanties vergelijkbaar met BSGW die voor de gemeenten 
de WOZ-taxaties uitvoeren verplichten hun inwoners foto’s te maken van de binnenkant van 
hun huis en deze op te sturen. Deze foto’s van woonkamers, badkamers, keukens, aanbouwen 
en tuinen worden vervolgens gebruikt voor het bepalen van de WOZ-waarde van de woning. 
De VVD vindt dit absoluut onwenselijk en een grote aantasting van de privacy van onze 
inwoners en heeft daartoe een motie opgesteld waarin ze het college oproept deze 
onwenselijkheid kenbaar te maken bij BSGW zodat dit nu en in de toekomst niet gaat 
gebeuren in Beekdaelen.



De VVD-fractie en naar ik begreep ook sommige leden van het college van B en W krijgen 
veel klachten van inwoners en buurtgenoten over het woekerende onkruid op trottoirs, in 
paden en straatgoten. De VVD-fractie denkt dat de slogan Beekdaelen Groen, echt anders is 
bedoeld en dient daarom een motie in om de bestrijding van onkruid te verbeteren.

Een veelgehoorde klacht van onze inwoners ziet op de vermaledijde fixi-app. An sich een 
prima instrument om meldingen aan “de gemeente” te doen maar de wijze waarop de 
meldingen worden opgepakt of afgehandeld is een permanente bron van onvrede bij onze 
inwoners. De reactietijd is werkelijk abominabel. Er gaan weken en soms maanden voorbij 
alvorens meldingen worden opgepakt en de wijze van afhandeling laat ook te wensen over. 
Herkent de verantwoordelijke portefeuillehouder dit en kan hij een concreet verbeterplan 
toezeggen. Als een motie hem helpt kan hij op zijn wenken worden bediend maar vooralsnog 
wachten we het antwoord van de wethouder even af.

Voorzitter, we hebben met zijn allen de laatste raadsvergadering over het al dan niet langer 
continueren van de opvang van asielzoekers op het USAG-terrein op ons netvlies. Een 
emotionele discussie zonder heldere kaders, dat moeten we in de toekomst anders doen. 
Daarom een motie van de VVD en in eerste instantie ook van Beekdaelen Lokaal (maar ik 
begreep dat die gisteren letterlijk te elfder ure, in dit geval om 23.11 uur per mail is 
ingetrokken door Beekdaelen Lokaal) waarin we het college kortweg vragen beleid te 
ontwikkelen of kaders te stellen over de vraag hoe om te gaan met eventuele volgende 
verzoeken van het COA, de staatssecretaris of de Veiligheidsregio om opvang te bieden.

Tot slot voorzitter de Regiodeal 2.0 

Parkstad hoopt opnieuw op 40 miljoen euro uit een nieuwe Regio Deal om de sociaal-
economische achterstand wegwerken. Nederlandse regio's kunnen tot 15 november 
voorstellen indienen voor een nieuwe Regio Deal. De VVD-fractie vraagt u om de projecten 
die al jaren op de plank liggen onder de aandacht te brengen als project om mee te nemen in 
de Regio Deal 2.0:

Daarbij vraagt de VVD fractie Beekdaelen specifieke aandacht voor:

- De doorontwikkeling van het centrum plan Nuth waarbij het gedeelte Rondom de St. 
Bavo kerk nu wel wordt meegenomen in de plannen.

- De verdere revitalisering van de bedrijventerreinen. Daarbij noemen we specifiek het 
verder aanleggen van voet- en fietspaden op het bedrijventerrein de Horsel in Nuth. 

Mogen wij dit als een toezegging van het college noteren? 

Tot zo ver voorzitter de eerste termijn van de VVD-Fractie


